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Letošní  bohatá sněhová nadílka dospělé trochu potrápila,
ale dětem přinesla mnoho radostných chvil.

Kateřina Vichová

“Nový” vůz běchovických hasičů

Blíží se nám očekávané jaro a s ním spojené Velikonoční
svátky.

V Životě Běchovic 3-4/2010 najdete:
•  zápis z 48. a 49. zasedání ZMČ
•  články o plánovaných investičních 

akcích pro rok 2010
•  pozvánka na vítání občánků
•  soutěž na zpracování studie domu 

"místního záchranného systému"
•  novinky z mateřské školky
•  prořez dřevin
•  vyčištěná Rokytka

Sbor dobrovolných hasičů míval v Běchovicích letitou tra-
dici. Již v roce 1895 byl sbor založen s velkou slávou,
a v Běchovicích působil až do začátku 90. let 20. století.
Tehdy byl rozpuštěn, technika prodána, a na téměř dvacet

let se myšlenka sboru dobrovolných hasičů rozplynula. 
To se změnilo 17. února letošního roku. Právě v polovině
tohoto měsíce byla jednotka sboru dobrovolných hasičů
Běchovice (JSDHB) opět ustanovena. Prozatím má 17 za-
kládajících členů, a příjem dalších zájemců je stále možný.

Běchovičtí hasiči vzkříšeni

pokračování na str. 2



1. Kontrola účasti zastupitelů 
a určení ověřovatelů zápisu

48. řádné zasedání ZMČ Praha-
Běchovice zahájil starosta MČ
Ing. Ondřej Martan dne 16. 12. 2009
v 18.03 hodin. Zkonstatoval, že jednání
bylo řádně svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů
přítomni: 11 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu 
omluveni: 2 - Ing. Jiří Santolík, Ing. Antonín
Kočí 
další přítomní: tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka
Šnajdrová
Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti
11 zastupitelů je zastupitelstvo usná-
šeníschopné. 
Ověřovateli zápisu byli určeni František
Pošmura a Pavel Urban.

2. Návrh na schválení programu
jednání 48. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k projednání ná-
vrhu programu. K návrhu programu
nebyly připomínky.
Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 601
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na změnu směrnice č. 16
ze dne 11. 3. 2005 - Limity hovorné-
ho mobilních telefonů
Starosta vysvětlil, že návrh je před-
kládán za účelem zvýšení operativ-
nosti řízení zaměstnanců v terénu
tak, aby byli zaměstnanci vybaveni
mobilními telefony, a bylo možno vo-
lat za zvýhodněné tarify. Jedná se ze-
jména o správce zeleně a správce
nemovitostí. Na dotaz Ing. Petra
Kosa, zda se to týká i sekretariátu,
starosta odpověděl, že i sekretářka
se pohybuje v terénu a je nutné, aby
byla kdykoliv k zastižení. 
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 602
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na rozpočtové změny MČ
Praha-Běchovice 
Starosta uvedl, že se jedná o ná-
vaznost na rozpočtové změny schva-
lované na minulém ZMČ, nutné pro
provoz městské části a úřadu měst-
ské části, dále je návrh předkládán
vzhledem k nutnosti vyrovnat
do konce roku veškeré závazky MČ. 
Starosta po souhlasu zastupitelů
přednesl zkrácený návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: Michal Jiřík. 
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 603
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na uzavření dodatku č. 2
k nájemní smlouvě č. 82008 ze dne
20. 12. 2007 o nájmu reklamní plochy
s firmou ACI-AUTO COMPONENTS
INTERNATIONAL, s. r. o.
Starosta informoval, že se jedná
o prodloužení nájemní smlouvy
na reklamní baner na nemovitosti
č.p. 8 o jeden rok a upřesnil, že se
jedná o roční příjem ve výši
60 000 Kč. Tato smlouva je uzavřena
tak, aby ji v případě rekonstrukce
domu bylo možné vypovědět v tří-
měsíční lhůtě.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 604
v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na vydání souhlasu vlast-
níka pozemků parc. č 1220/2 a 1477
v k. ú. Běchovice k územnímu a sta-
vebnímu řízení na stavbu „TV
Běchovice – č. s. 3127, etapa 0014 –
Českobrodská/Lávka“
Starosta informoval, že se jedná o re-
konstrukci lávky přes Rokytku a zá-
roveň obnovu chodníku u nádraží
Běchovice, který je ve velmi špatném
stavu. Stávající lávka v havarijním
stavu bude odstraněna a bude po-
stavena nová. MČ se dohodla s od-
borem městského investora, byly
získány prostředky na rekonstrukci

z jednání zastupitelstva
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Milí Běchovičáci,

uplynulé období měsíců února
a ledna vpravdě vyzkoušelo naše
fyzické i psychické síly. Odolávat po-
dobné sněhové nadílce je běžné
cca od 800 nadmořských metrů
výše. Hned na úvod bych Vám všem
proto chtěl poděkovat za trpělivost,
se kterou současný i minulý nešvar
počasí snášíte. Naše díky Vám sa-
mozřejmě patří i za nasazení při
úklidu chodníků přilehlých k Vašim
nemovitostem. Doufejme, že „sně-
hová“ zima odezní již velice brzy,
a alespoň minimálně se oteplí
a sníh odtaje.

Pro Vaši lepší informovanost – MČ
Praha-Běchovice vydala v prvních
dvou měsících stejné finance
na úklid Běchovic jako za celou plá-
novanou pětiměsíční zimní údržbu.
Zvýšené náklady na úklid se již po-
čítají přes 100 tisíc Kč.

Abych své úvodní slovo neukončil
úplně jako pesimista, máme pro pří-
pad, že letos sníh roztaje i nové
plány investic. Také je již připraven
zbrusu nový kalendář kulturních
akcí. Více se o nich dočtete napří-
klad v článku „Co nás čeká v roce
2010“.

Ondřej Martan
Váš starosta

slovo starosty

Zápis z 48. řádného zasedání 
Zastupitelstva MČ Praha – Běchovice
konaného dne 16. 12. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha – Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Běchovičtí hasiči vzkříšeni 
pokračování ze str.1

Členem se může stát každý, kdo dovr-
šil věk 18 let, a má zájem se ve větší či
menší míře podílet na chodu jednotky. 
Případné přihlášky zasílejte na E-mail:
podatelna@praha-bechovice.cz
- předmět PŘIHLÁŠKA do JSDH. 
Cílem je vybrat skupinu cca 15 ak-
tivních členů pro službu ve chvílích,
kdy bude třeba. Další méně aktivní
členové se pak mohou podílet
na znovuobnovení tradic, např. hasič-
ských bálů a zábav.
Jako perličku mohu prozradit, že
Běchovičtí hasiči již mají své „opra-
vdové“ hasičské auto (viz foto).
Obdrželi jsme ho od JSDH Lysolaje,
za což jim tímto děkujeme.

Ondřej Martan
starosta (a také člen sboru)



a jsou zpracovány dokumentace
pro územní a stavební řízení.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 605
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh Petra Charváta na pořízení
změny územního plánu hl. m. Prahy
u pozemku parc. č. 1218/6 o výměře
602 m2 v k. ú. Běchovice z DZ1 (tra-
tě a zařízení železnice) na SVO (smí-
šená výstavba obchodu a služeb)
Starosta sdělil, že komise pro rozvoj
městské části, dopravu a výstavbu
chtěla projednat návrh, pan Charvát
však i přes několikeré výzvy nedo-
dal podklady ani projekt, pouze se
zmínil, že by tam chtěl postavit dům
s mnoha byty. Komise vydala ne-
souhlasné stanovisko k žádosti z dů-
vodu, že není známo, k čemu by
mělo být území využito. 
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 606
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na schválení rozpočtové-
ho provizoria a jeho zásad
Starosta sdělil, že návrh je před-

kládán na základě doporučení fi-
nančního výboru, který na svém
jednání po důkladném posouzení
doporučuje, aby rozpočet na rok
2010 byl sestavován až po uzavření
13. období, tedy v době, kdy budou
zcela jasné veškeré číselné údaje
za rok 2009. Navíc jednání ZHMP,
kde bude schvalován rozpočet, se
bude konat až dne 17. 12., tedy by
do doby schválení rozpočtu HMP
neměl být schvalován rozpočet
MČ, protože MČ nemá v takovém
případě dostatek relevantních in-
formací. Proto je navrhováno roz-
počtové provizorium, kdy do doby
schválení rozpočtu bude MČ hos-

podařit s 1/12 letošního rozpočtu.

V 18.16 hod .opustil jednání Mgr. Ja-
roslav Svátek, nadále je přítomno
10 zastupitelů.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 607
v příloze tohoto zápisu.
9. Návrh na poskytnutí finančního
daru a uzavření darovací smlouvy
Starosta informoval, že se jedná
o poskytnutí finančního daru staro-
stovi MČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se: Michal Jiřík, Ing. Ondřej Martan.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 608
v příloze tohoto zápisu.

10. Návrh na uzavření smlouvy
o nájmu bytu č. 3 o dispozici 2+1
o celkové výměře cca 74 m2 v ne-
movitosti č. p. 8 v k. ú. Běchovice
s Janou Režňákovou
Starosta informoval, že se jedná o mi-
mořádnou situaci, kterou by bylo
vhodné urychleně řešit, komise by-
tová s poskytnutím bytu souhlasí.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 609
v příloze tohoto zápisu.

11. Informace a různé
• Starosta informoval o řešení po-
žadavku z minulého zastupitelstva
na okamžité zrušení neveřejných
porad zastupitelů. Situace byla kon-
zultována, nedomníváme se, že by
otázka na JUDr. Kužílka byla správ-
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upozornění pro občany

Upozornění na jarní prořez dřevin
Vážení občané,

MČ Praha – Běchovice upozorňuje, že v jarních měsících,
zejména pak v březnu, bude provádět prořez dřevin v par-
cích a ve stromořadích okolo cest. Letos se také bude MČ
významně zaměřovat na větve zasahující do ulic a na chod-
níky ze soukromých zahrad. Vzhledem k tomu, že některé
takto přerostlé stromy a keře brání průjezdu komunální
techniky, bude třeba tyto přerostlé větve zkrátit. S předsti-
hem tedy upozorňujeme majitele jednotlivých zahrad, aby
sami provedli zkrácení větví a to nejpozději do 15. 3. 2010. 

Od 16. 3. 2010 pak bude probíhat prořez větví nad ko-
munikacemi a chodníky ve vlastnictví MČ na náklady MČ.
Úřad MČ se tímto upozorněním snaží předejít případným
nedorozuměním při provádění prořezů.
Děkujeme za pochopení

Martin Richter
vedoucí OSMI ÚMČ Praha - Běchovice

POPLATKY ZE PSŮ
Upozorňujeme chovatele psů, že termín pro zaplacení
povinného poplatku ze psa na letošní rok skončí posledním
dnem lhůty dne 31. 3. 2010. 
Činí-li poplatek více než 600,- Kč ročně, je splatný ve dvou
stejných splátkách a to: 

1. splátka do 31. března  
2. splátka do 31. srpna daného roku.

Včas nezaplacené poplatky, nebo jejich nezaplacenou
část, může obec dle zákona č. 565/1990 sb. navýšit až
na trojnásobek.



ně položena. Otázka zněla, zda se
mohou konat tzv. pracovní neveřej-
ná zasedání ZMČ. Zastupitelé však
neveřejná zasedání ZMČ nevyko-
návají. Když přijdou zastupitelé
za starostou, aby si vyzvedli mate-
riály a získali informace k některým
bodům, neznamená to, že by se ko-
nalo nějaké neveřejné zastupitel-
stvo, žádná usnesení se nepřijíma-
jí, žádné dohody se neuzavírají. Jde
pouze o to, že zastupitelé mají vůli
již týden před jednáním ZMČ zjistit
si detaily, které potřebují pro své ob-
jektivní rozhodování o jednotlivých
materiálech. V opačném případě,
pokud by zastupitelé neměli dosta-
tek informací, došlo by k tomu, že by
jejich rozhodování mohlo být ne-

kompetentní. Tato setkání je nutné
chápat jako důležitou součást pro
možnost jejich kompetentního roz-
hodování. Rozhodně se nepřijímají
žádná skrytá usnesení.
• Starosta zdůraznil, že obsah do-
pisu občanů Běchovic, který byl pře-
dán na minulém zastupitelstvu, byl
též, jak bylo posléze zjištěno, na tom
samém zastupitelstvu důkladně pro-

jednán a zakotven do usnesení.
• Starosta informoval o probíhající
výstavbě sběrného dvora, v současné
době se realizují zejména zemní prá-
ce, dále odstraňování velkého množ-
ství sutě a odpadů. Na začátku příští-
ho roku by mělo dojít ke zprovoznění.
• Starosta informoval o probíha-
jícím čištění koryta Rokytky, ze-
jména v oblasti přírodní památky
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Letošní rok je pro naši MČ prvním od roku 2006, kdy nemusíme investovat veškeré získané finance do nové ma-
teřské školy. Dostáváme tak příležitost napravit léty zanedbané a opomíjené resty. Již dnes můžeme prozradit některé
investiční akce, na které jsme získali dotace od hlavního města Prahy. 

Začneme od těch „nejmenších“. Opraven tak bude mostek pro pěší mezi Běchovicemi 1 a 2, který byl poškozen
velkou vodou v roce 2002, a od té doby nebyly prostředky pro jeho opravu. Mostek je zásadní pro pěší spojení mezi
zmíněnými běchovickými čtvrtěmi. Bude nahrazen zcela novým a širším pro lepší průjezd úklidové techniky.

Další investice se bude týkat Sportovního areálu Na Korunce. Obyvatelé bydlící v těsné blízkosti tohoto sportov-
ního areálu trpí zejména hustým automobilovým provozem a velkým počtem aut parkujících nevhodně v ulici Na Ko-
runce. Řešením bude letos realizované nové parkoviště pro cca 30 aut. MČ se bude snažit vyjednat i přemístění ná-
dob na separovaný odpad k tomuto parkovišti. 

Běchovice se v roce 2010 jako jedna z mála městských částí dočkají i dokončení slibovaného sběrného dvora (SD).
Termín dokončení se protáhl a to zejména díky zjištění o masivním znečištění podloží pozemku, na kterém by měl
SD stát. Výdaje na dekontaminaci zeminy se vyšplhaly do mnohamilionových částek. Dle sdělení zástupců MHMP není
dokončení investice ohroženo, a plně funkční by měl být SD již na počátku léta. Ještě je třeba dodat, kde bude SD umís-
těn – na začátku areálu VÚ Běchovice, přímo v místě bývalého skladiště uhlí pro výtopnu (ta červená fabrika s komínem).

Bez povšimnutí by nemělo zůstat ani centrum MČ. Pro nadcházející rok 2011 se připravují projekty nového domu
pro místní záchranný systém (lékaře, policii a nově vznikající jednotku sboru dobrovolných hasičů). V tomto domě by
měla být umístěna i nová knihovna s internetovou kavárnou, a počítá se i s polyfunkčním společenským sálem. Na ar-
chitektonický návrh budovy se bude vypisovat soutěž, o jejímž vyhodnocení budete informováni.

Centrum MČ (zejména okolo nové stavby na místě bý-
valého statku č. p. 2) by pak v průběhu roku měly zkrášlit par-
ky od ulice Mladých Běchovic i od ulice Českobrodská.

V letošním roce bychom měli přistoupit rovněž
k rekonstrukcím léty zanedbávaných budov. Podaří-li se
získat finance, bude významným způsobem zrekon-
struován objekt č. p. 3 (Koruna) a také č. p. 8 (starý dům
na hlavní křižovatce). Dostavět by se mělo v letošním roce
i zázemí ve sportovním areálu Na Korunce.
Záměrů k realizaci, jak vidíte, není málo. Věříme, že se
nám podaří mnoho z nich zcela dokončit, a nebo ales-
poň připravit pro dokončení v příštím roce 2011.

Ondřej Martan
starosta MČ Praha-Běchovice

Co nás čeká v roce 2010 …
… jinými slovy, na co se můžeme „těšit“ v letošním roce

slovo občanům

HARMONOGRAM VOK NA 1. POLOLETÍ R. 2010

STANOVIŠTĚ 1. TERMÍN 2. TERMÍN

24. dubna 26. června

Za Poštovskou zahradou 2 2

Do Říčan x Hasičská 2 2

informace - kontejnery

Nová technika MČ v plném provozu
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1. Kontrola účasti zastupitelů 
a určení ověřovatelů zápisu

49. řádné zasedání ZMČ Praha-
Běchovice zahájil starosta MČ
Ing. Ondřej Martan dne 20. 1. 2010
v 17.59 hodin. Zkonstatoval, že jednání
bylo řádně svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů
přítomni: 10 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu 
omluveni: 2 - Ing. Jiří Santolík, Jiří Klůna 
další přítomní: tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka
Šnajdrová
Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti
10 zastupitelů je zastupitelstvo usná-
šeníschopné. 
Ověřovateli zápisu byli určeni Ing. Petr
Kos a Ing. Antonín Kočí.
Před zahájením projednávání bodů
programu představil starosta nové-
ho vedoucího odboru ekonomické-
ho Ing. Petra Pelku.

2. Návrh na schválení programu
jednání 49. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k projednání ná-
vrhu programu. K návrhu programu
nebyly připomínky.
Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 610
v příloze tohoto zápisu.
V 18.10 hod. se do jednacího sálu do-
stavil Martin Jech, nadále je přítomno
11 zastupitelů.

3. Návrh na projednání a schválení
zápisů ze 47. a 48. zasedání ZMČ
Starosta přikročil k bodu schválení
programů ze 47. a 48. zasedání ZMČ.
Starosta zkonstatoval, že zápisy
byly řádně vyvěšeny na úřední desce.
K zápisům programu nebyly připo-
mínky.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 611
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na podání odvolání do Územ-
ního rozhodnutí o umístění stavby „Sil-
nice I. třídy č. 12 v úseku R1 - Úvaly"

Starosta sdělil, že se jedná o po-
měrně citlivou záležitost, silnice č. 12
již byla projednávána, MČ dávala
mnoho připomínek v rámci územní-
ho řízení. Žádná z připomínek nebyla
v plném rozsahu přijata, nejdůleži-
tější připomínkou byla otázka hluku,
resp. protihlukových opatření, která
přijata nebyla. Dále starosta zkon-
statoval, že městská část nemá pri-
márně v úmyslu zabránit výstavbě
„přeložky“. Zastupitelé jsou si vě-
domi toho, že všechny městské čás-
ti a obce podél Českobrodské smě-
rem ven z Prahy trpí množstvím
projíždějících automobilů, zároveň je
nutné poukázat na to, že pokud se
má přeložit tato doprava mimo do-
tčené obce nebo jejich části, a plá-
novaná vzdálenost není dostatečně
velká z hlediska hluku, je nutné tuto
novou silnici vybavit takovými pro-
tihlukovými opatřeními, aby nově vy-
budovaná komunikace nerušila stá-
vající, případně budoucí zástavbu.
Z těchto důvodů trvá MČ Praha-
Běchovice na své připomínce
do územního řízení, a to, aby bylo
za prvé vytvořeno souvislé pásmo
protihlukových opatření od pláno-
vané křižovatky 511 až po Jelení
vrch, resp. v ideálním případě na ce-
lém území MČ Praha-Běchovice.
Za druhé, aby bylo komplexně vy-
řešeno odvodnění celé stavby tak,
aby stékání vod do vodotečí bylo ře-
šeno již na úrovni územního řízení,
a to i s ohledem na protipovodňová
opatření ke snížení průtoků.  Třetí
nutnou oblastí řešení je průjezd ná-
kladních automobilů zásobujících
stavbu tak, aby neprojížděly měst-
skou částí. Tato otázka byla již ře-
šena s investorem ŘSD v rámci plá-
nu organizace výstavby, avšak v do-
kumentaci pro územní řízení není
tato problematika dostatečně kon-
krétně řešena. Proto MČ požaduje,
aby v rámci územního řízení bylo do-
plněno do dokumentace, že nebu-
dou pro tuto dopravu využívány ko-
munikace Ke Kolodějům, Do Říčan
a dále Do Panenek jako zásobovací
komunikace pro tuto stavbu. 

Zápis z 49. řádného zasedání 
Zastupitelstva MČ Praha – Běchovice
konaného dne 20. 1. 2010 v zasedací místnosti ÚMČ Praha – Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Dolnopočernického rybníka, poklá-
dáme to za veliký úspěch, protože
tato část nebyla čištěna po desítky let.
• Miloš Jaroš se dotázal, z jakých
zdrojů byl financován ohňostroj,
a zda nemohly být prostředky pou-
žity na něco jiného. Starosta zkon-
statoval, že ohňostroj se vydařil
a odpověděl, že byl financován vý-
lučně ze sponzorských darů, avšak
až po uspokojení nákladů na miku-
lášskou nadílku, tj. občerstvení, dár-
ků pro děti apod. Letos se podařila
vybrat na sponzorských darech
slušná částka peněz, cca 38 tisíc, oh-
ňostroj stál 20 tisíc.
• Na dotaz pana Balíka, kdy bude
vyvěšen zápis z minulého ZMČ, sta-
rosta odpověděl, že zápis byl neú-
měrně dlouhý, cca 15 stránek hustě
popsaných, a jeho vyhotovení tedy
trvalo delší dobu. Dále dodal, že by
zápis měl již viset.
• Pan Osvald má dotaz na prů-
hraby v hrázi Běchovického potoka,
kdo to vymyslel. Starosta informo-
val, že to bylo na doporučení vo-
dohospodářské správy a tyto prů-
hraby mají velkou měrou usnadnit
rozlivy do poldrů při hrozících po-
vodních. Je to uděláno jako rozli-
vová plocha pro případy přívalových
dešťů. Pan Osvald navrhuje vybu-
dování odkalovacích nádrží. Sta-
rosta sdělil, že to závisí na vodo-
hospodářské správě a tento poža-
davek není asi nereálný. Správa
však odmítá předat MČ harmono-
gram pravidelného čištění. Je jed-
náno s ochranou životního pro-
středí na MHMP o vybudování su-
chého poldru vedle Českobrodské,
došlo by k vytvoření malé hráze
jako regulace průtoku.
• Ing. Horák navrhuje, že by mohla
být v rámci výstavby přeložky vy-
budována retenční nádrž, něco jako
odkalovač. Starosta odpověděl, že
takový požadavek by byl legitimní,
vše však záleží na tom, zda přelož-
ka 1/12 vůbec bude realizována.
• Na závěr starosta popřál všem
krásné Vánoce a hodně zdraví
a štěstí do nového roku. 
Zasedání bylo prohlášeno za ukončené
v 18.37 hodin.

Termín následujícího řádného za-
sedání zastupitelstva je stanoven
na 20. ledna 2010 v 18.00 hodin.



Starosta poděkoval za vysoce od-
borné zpracování odvolání předse-
dovi komise pro rozvoj městské
části, dopravu a výstavbu Ing. Ho-
rákovi, který této problematice vě-
noval mnoho času. I přesto staros-
ta ujistil občany, že v případě, že by
k odvolání městské části nebylo
přihlédnuto, má MČ ještě prostor
prosadit protihlukové požadavky
v rámci stavebního řízení. K tomuto
bodu vznesl dotaz Michal Jiřík, zda
je ještě v řízení zahrnut původní
požadavek MČ na výsadbu lesního
porostu. Starosta odpověděl, že
v rámci odvolání bylo řečeno, že
navazuje na usnesení pro jednání
EIA, součástí odvolání zalesnění
konkrétně není, nicméně je toto úze-
mí určeno územně plánovací doku-
mentací k zalesnění. Starosta však
upozornil, že pro tyto účely je vy-
psána prioritní osa v operačním
programu životního prostředí a MČ
se do tohoto programu určitě zapojí. 
Dále se dotázal František Pošmura,
zda je v odvolání citováno usnese-
ní, kterého se MČ odvolávala do EIA.
Starosta informoval, že tyto poža-
davky byly projednávány a EIA by
měla být součástí tohoto řízení, i pře-
sto však k tomuto odvolání bude při-
pojena kopie usnesení EIA.
Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 612
v příloze tohoto zápisu.
K tomuto bodu ještě vznesla dotaz
paní Šubrtová, zda je možné obdržet
text tohoto odvolání. K tomuto po-
žadavku starosta sdělil, že je možné
text odvolání získat následující den.
Dále se paní Šubrtová ptá, jaký bude
další scénář, protože protihluková
studie prokazuje, že žádný nadlimitní
hluk nebude, dokonce EIA tvrdila, že
pro protihlukové valy není žádný dů-
vod. Věcný dotaz zní, jak se právně
zachová stavební odbor magistrátu,
když dostane odvolání s požadav-
kem na vybudování protihlukových
opatření v prostorech, kde vlastně
podle dokumentace žádný nadli-
mitní hluk nebude. Domnívá se, že je
třeba starou hlukovou studii i EIA na-
padnout, protože vůbec nepočítají
s vlivem staveb 511, 510 a železnice.
V této souvislosti postrádá záruky,
že takovému odvolání bude vyho-

věno, a apeluje na to, aby se toto od-
volání vypracovalo ve spolupráci
se specializovaným právníkem. Sta-
rosta odpověděl, že na základě vče-
rejšího jednání na MHMP, kdy bylo
jednáno i s ředitelem správy Praha
ŘSD, bylo zkonstatováno, že v pří-
padech, kdy se jedná o možnost hlu-
ku blížícího se limitním hodnotám,
požaduje ministerstvo zdravotnictví
a všechny odvolací orgány zpraco-
vávání nové hlukové studie nebo po-

tvrzení, že nebude ohroženo zdraví
občanů, a to zejména v případě opa-
kovaných námitek MČ. Stavební
úřad MHMP může podmínit pokra-
čování stavebního řízení nařízením
stavebníkovi, aby před uvedením
přeložky do provozu byla vybudo-
vána protihluková opatření. I z hle-
diska ekonomického je pro staveb-
níka výhodnější mít protihluková
opatření započítána již do projektu,
následné budování takovýchto opat-
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Vážení občané

MČ Praha – Běchovice rozhodla o vypsání ideové soutěže na zpra-
cování studie (architektonického návrhu) pro nový "Objekt místního
záchranného systému“. 

Dům bude umístěn na pozemku 50/1 v prostoru mezi Centrem sociálních
služeb (dříve DPS) a ulicí Mladých Běchovic. 

Základní požadavky na charakter domu jsou:

1. maximálně dvoupodlažní (bez započtení suterénu)
2. měl by obsahovat 3 – 4 ordinace lékařů
3. služebnu městské policie
4. garáž pro policejní automobil
5. zázemí pro jednotku sboru dobrovolných hasičů
6. garáž pro požární vozidlo + techniku
7. prostory pro knihovnu + internetovou kavárnu
8. společenský sál pro cca 150 lidí
9. zázemí pro společenský sál (šatna, zázemí pro občerstvení)

Studie musí dále obsahovat odhad investičních nákladů realizace.

Soutěž je vypsána dnem 23. 2. 2010. Příjem návrhů studií bude
ukončen 31. 3. 2010 ve 12:00. Soutěžní návrh (studii) musí být doručen
na úřad MČ Praha – Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, 190 11
Praha – Běchovice, v obálce s nápisem „Studie – Objekt místního zá-
chranného systému“. 

Ceny pro autory nejlepších 3 studií: 
1. místo – autor obdrží cenu 70 000,- Kč
2. místo – autor obdrží cenu 35 000,- Kč
3. místo – autor obdrží cenu 10 000,- Kč

Všechny návrhy a studie budou později vystaveny na webu 
www.praha-bechovice.cz. 

Výběr nejúspěšnější studie proběhne do konce měsíce dubna letošního roku.
Vyhodnocení soutěže provede komise složená ze zástupců MČ a odborníků.
Účastníci soutěže budou o výsledku výběru informováni písemně. 

Podrobné podmínky pro odevzdání návrhu jsou k dispozici uchazečům
u vedoucího odboru správy majetku a investic p. Richtera na úřadu
MČ Praha – Běchovice, e-mail: martin.richter@praha-bechovice.cz.
Případné dotazy pište panu Richterovi na e-mail: 
martin.richter@praha-bechovice.cz.

Z výsledků soutěže nevyplývají pro MČ žádné obchodní či jiné závazky. 
Ondřej Martan

starosta

MČ vypisuje soutěž ...
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ření je významně dražší. Realizace
protihlukových valů není zdaleka
tak náročná, protože do značné míry
to stavbě ušetří náklady na odvozy
zeminy a podloží. Na závěr starosta
dodal, že věří, že magistrát vyhoví
odvolání MČ. K pochybám paní Šu-
brtové o kompetentnosti odvolání se
starosta domnívá, že v odvolání jde
zejména o technické věci, a odvolá-
ní je vypracováno po technické
stránce na vysoké úrovni. Zároveň
v této souvislosti výslovně zdůraz-
nil reálnou možnost MČ vážně na-
rušit stavební řízení stavby 511, kde
se v úseku staničení 0 až 03 v délce
cca 300 m prolíná stavba 1/12 s pro-
tihlukovým pásmem stavby 511 a zá-
roveň v tomto úseku není počítáno
s protihlukovým pásmem pro stav-
bu 1/12, takže v případě nevyhově-
ní našemu požadavku lze v těchto
místech rozhodnutí napadnout a pří-
padně i zrušit celé územní řízení.
Paní Šubrtová upřesnila, že nezpo-
chybňuje technickou kvalitu odvo-
lání, ale jeho právní kvalitu.

5. Návrh na uzavření dodatku
ke kupní smlouvě k pozemkům parc.
č. 1230/11 a 1230/15 v k. ú. Běchovice
ze dne 19. 6. 2006
Starosta informoval, že se jedná
o pozemky, které byly prodány man-
želům Šafránkovým, manželům
Knuppovým, manželům Malíkovým,
panu Malinovi a panu Tajblovi s tím,
že podmínkou kupních smluv je, že
bude kupujícími do dvou let od pod-
pisu smluv vybudována protihluko-
vá stěna k železničnímu koridoru
Běchovice – Úvaly. Tato stavba však
ještě nebyla zahájena, proto je zde
návrh, aby podmínka dvou let
od podpisu smluv byla nahrazena
podmínkou do jednoho roku
od právní moci kolaudace protihlu-
kového opatření.
Na dotaz paní Balíkové, zda bude MČ
podávat nějaké námitky k řízení o že-
lezničním koridoru starosta odpo-
věděl, že MČ bude podávat požada-
vek, aby byla v maximální délce
ze strany MČ vybudována protihlu-
ková stěna, dále bude vyslovena
pochybnost, resp. do značné míry
nesouhlas s napojením na vysoko-
rychlostní trať, a dále bude MČ trvat
na tom, aby byla zachována idea vy-
budování zastávky Běchovice–střed.

Dále paní Balíková upozornila, že
tato podmínka není v EIA. Starosta
sdělil, že to právě vyplyne z dodat-
ku ke kupní smlouvě.
Paní Šubrtová vznesla dotaz, zda se
bude řešit mezera v protihlukových
opatřeních v tomto úseku a dále do-
poručuje, aby se hluk v této oblasti
posuzoval komplexně i s ohledem
na EIA. Starosta sdělil, že mezera
v protihlukových opatřeních má úz-
kou návaznost na projekt firmy
SETO, která v těchto místech měla
postavit halu, která by v důsledcích
působila jako protihlukové opatření.
Ke stavbě nedojde, a MČ toto bude
řešit připomínkou do EIA. 
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 613
v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na schválení projektu za-
teplení budov č. p. 557 a 564 - Cent-
rum sociálních služeb Běchovice
a budovy č. p. 73 - Základní škola
a mateřská škola Běchovice 
Starosta seznámil o nutnosti zatep-
lení výše uvedených budov a zá-
měrem MČ zapojit se do operačního
programu Životní prostředí pro za-
teplení veřejných budov z důvodu
optimalizace provozu příspěvko-
vých organizací. V rámci s tím sou-
visející nutnosti vypracování pro-
jektu a zároveň nutnosti vypracování
technického a tepelného auditu
předmětných budov dojde též
ke zjištění technických a tepelných
nedostatků. Tento projekt je hrazen
z 80 % EU, hodnota zateplení všech
tří budov je zhruba 17,5 mil. Kč, MČ
by se měla tedy podílet částkou
zhruba 4 mil. Kč. Pokud dojde ke
kladnému vyhodnocení přihlášky
projektu, tak by uspořila MČ cca 13
až 14 mil. Kč, které by stejně v brz-
ké budoucnosti musely být do budov
investovány. Jak projekt, tak i tepel-
ný audit je součástí uznatelných
nákladů projektu. Jedná se zhruba
o 1 mil. Kč, které jsou nutné inve-
stovat předem. Ing. Antonín Kočí
vznesl dotaz, zda je potřeba sku-
tečně poměrně nové budovy CSS
Běchovice zateplovat. Starosta sdě-
lil, že tepelný stav budov je špatný,
mimo jiné též díky nekvalitní izolaci
podkrovních prostor. U budovy

ZŠMŠ je největší problém jak z hle-
diska zateplení, tak z hlediska tech-
nického stavu u novější části. Na do-
taz paní Balíkové starosta sdělil, že
budova Úřadu MČ je zateplena. 
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 614
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na uzavření dodatku č. 1
ke smlouvě o smlouvě budoucí směn-
né na směnu nemovitého majetku
svěřeného MČ Praha-Běchovice - po-
zemku parc. č. 190 a části pozemku
parc. č. 191 zapsaných na LV č. 587 pro
katastrální území Běchovice, obec hl.
m. Praha u Katastrálního úřadu pro
hlavní město Prahu, Katastrální pra-
coviště Praha za 8 bytových jednotek
a příslušné podíly na společných čás-
tech budovy a dotčených pozemků se
společností s ručením omezeným
STARKON PRAHA GROUP ze dne
28. 1. 2009

Vážení, děkuji ÚMČ Běchovice
a paní Svobodové za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubileu.
Moc mne to potěšilo. 

Anna Mašínová

✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿

Děkuji pracovníkům Úřadu MČ
Praha - Běchovice za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubileu.

Jaroslav Kopecký
PPLK. Nováčka 433

Běchovice II

✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿

Děkuji za blahopřání a dárek
k mému životnímu jubileu, který
mi předala vždy usměvavá paní
Svobodová.

Anna Štainburchová

✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿✿

Děkuji Úřadu městské části
Praha - Běchovice za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubi-
leu, který mi předala paní
Svobodová.

Zákostelská Slávinka 

poděkování



Starosta vysvětlil, že nebylo možné z
technického hlediska, resp. termínu
kolaudace, převzít byty ve lhůtě sta-
nové smlouvou, proto je navrhováno
posunout termín převzetí bytů
do 31. 1. 2010. Nicméně starosta spo-
lu s vedoucím OSMI byty zhlédl a jsou
až na malé nedostatky v pořádku.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat - viz usnesení č. 615
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na zřízení příspěvkové or-
ganizace Mateřská škola Čtyřlístek
Praha-Běchovice a na schválení zři-
zovací listiny Mateřské školy Čtyř-
lístek Praha-Běchovice 
Starosta vysvětlil záměr oddělit ma-
teřskou školu od základní školy
s tím, že přestěhováním MŠ do nové
budovy došlo ke zvýšení její kapa-
city a k fyzickým oddělením činností.
Vznik nové třetí příspěvkové orga-
nizace MČ je navrhován od 1. září
2010. Z důvodů náročnějších admi-
nistrativních činností provázejících
vznik nové organizace je navrhován
tento materiál již dnes. Dále staros-
ta upozornil, že městská část musí
počítat s příspěvkem cca 450– 500
tis. Kč ročně.
František Pošmura vznesl dotaz k si-
tuaci k MŠ Beruška, kde v r. 2007
byla projednávána změna smlouvy
o nájmu nebytových prostor. Tato
otázka se na zastupitelstvu nedoře-
šila a poté byla odložena. 
V 18.48 hod. byla vyhlášena technická
přestávka, ukončena byla v 18.49 hod.
Starosta sděluje, že tento problém
vede v patrnosti, a navrhuje dořešit
otázku týkající se nájemního vztahu
MŠ Beruška na březnovém zasedá-
ní zastupitelstva po projednání v ko-
misi bytové, podklady dodá komise
pro výchovu a vzdělávání.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 616
v příloze tohoto zápisu.

9. Návrh na zapojení MČ Praha-
Běchovice do MA 21 
Starosta informoval, že se jedná o ur-
čení či navržení odpovědného za-
stupitele – politika pro Místní agen-
du 21, která má v náplni mj. zdoko-
nalit bydlení, přizpůsobit občanům
městskou část tak, aby byla „zele-
nější“. Jedná se o rozsáhlou agen-
du, ve které se on sám pohybuje té-
měř rok, tato agenda je spojená s fi-
nancováním různých projektů, kdy
letos již městská část získala 450 tis.
Kč na projekt zeleně a výsadby ze-
leně a na projekt strategického plá-
nu. Příští rok by mohla MČ získat až
1 mil. Kč. Starosta upřesnil, že dosud

spravuje tuto agendu sám, pokud by
měl někdo ze zastupitelů zájem se
tohoto úkolu ujmout, nechť se při-
hlásí. Odpovědným politikem této
agendy byl navržen starosta.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se: Michal Jiřík, Ing. Ondřej Martan
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 617
v příloze tohoto zápisu.

10. Návrh na vyvěšování tibetské
vlajky u příležitosti okupace Tibetu
Starosta navrhuje usnesení, ze kte-
rého bude zřejmé, že tibetská vlajka
se bude vyvěšovat pravidelně každý
rok v měsíci březnu, a to s cílem pod-
pořit utlačovaný národ. František
Pošmura upozornil, že v r. 2006 ná-
vrh na vyvěšení vlajky neprošel.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: František Pošmura
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 618
v příloze tohoto zápisu.

11.Informace a různé
• Starosta poděkoval všem obča-
nům, kteří se v této sněhové kala-
mitě starají o odklízení sněhu a čis-
totu komunikací vůbec, i když jim to
zákon neukládá. Poděkování patří
i zaměstnancům Úřadu MČ, kteří
sníh odklízeli i v nočních a časných
ranních hodinách.
• Starosta informoval o probíhají-
cí stavbě sběrného dvora v areálu
výzkumných ústavů. V současné
době je dokončováno podloží, na kte-
rém bude asfalt, budou započaty prá-
ce na novém oplocení areálu, měly by
být započaty přípravné práce pro stav-
bu konstrukcí svislých.
• Starosta informoval o žádosti
o poskytnutí dotací na parkovou vý-
sadbu kolem domu č. p. 2 v k. ú.
Běchovice. Stavba Centra Běchovice
č. p. 2 je již téměř ukončena, došlo
k dohodě s firmou STARKON
GROUP Praha s tím, že městská část
požádá Magistrát hl. města Prahy
o finanční prostředky na výsadbu
v rámci grantů, a firma Starkon vy-
buduje cestičky v parku tak, jak
jsou naprojektovány.
• Starosta informoval o plánova-
ném vypsání veřejné architektonic-
ké soutěže na polyfunkční dům tzv.
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Vážení občané,

v době, kdy obdržíte tento vý-
tisk, již uplynuly příjemné vánoční
dny, možná bouřlivější Silvestr,
a mnozí z vás vstoupili do nového
roku s nějakým tím předsevzetím.
Nápad, o který bych se s vámi
ráda podělila, bych nenazvala
přímo předsevzetím. Nicméně
vznikl na sklonku loňského roku
při hledání nějakých podkladů
v archivu, kdy jsem také prochá-
zela starší fotokroniky městské
části. Zjistila jsem, že fotokroniky
bohužel obsahují velmi málo foto-
grafií, které by dokumentovaly
domy, jiné stavby, pozemky, pří-
rodu apod. - prostě Běchovice jako
takové a jejich postupný rozvoj.

Domnívám se, že tato oblast by
si zasloužila více pozornosti a pro-
to prosím ty z vás, kteří mají
ve svém držení fotografický, či jiný
obrázkový materiál, zda by nám jej,
spolu se specifikací fotografie nebo
obrázku a časovým určením jeho
vzniku, mohli věnovat, případně
zapůjčit. Rádi bychom tuto oblast
v historii života Běchovic doplnili
a budeme moc rádi, pokud se
nám s vaší pomocí podaří shro-
máždit dostatek časově určitel-
ných obrázkových či fotografic-
kých materiálů (čím starších, tím
lépe).  V případě vašeho zájmu by-
chom se rádi s vámi o některé
z nich podělili, třeba formou vý-
stavky nebo jejich publikace v Ži-
votě Běchovic.

Kontaktní telefon: 281 028 611
e-mail: 
podatelna@praha - bechovice.cz

Mgr. Jitka Šnajdrová
tajemnice ÚMČ

historie



„Dům služeb“. Městská část bude
mít a má zájem, aby vznikl dům, kte-
rý by poskytoval občanům dosta-
tečné množství služeb v požadova-
né kvalitě a rozsahu. Starosta navr-
huje vypsat architektonickou soutěž
na studii budovy, a dále navrhuje,
aby vítězná studie byla oceněna
částkou 50 000 Kč.
• Starosta informoval o dokončení
čištění a pročištění koryta Rokytky, ze-
jména v nejproblematičtějších mís-
tech, tj. od hranice katastru Běchovic
k Dolnopočernickému rybníku. Opro-
ti předchozím čištěním proběhlo i čiš-
tění koryta Rokytky, které nebylo
provedeno desítky let. Již nyní jsou
pozitivní zprávy, že hladina Rokytky
klesla. Samozřejmě se plánuje další
etapa čištění, a letos by mělo dojít k
výraznějšímu zprůtočnění.
• Ředitel ZŠMŠ Běchovice Mgr. Ja-
roslav Svátek seznámil přítomné s vý-
sledky zápisu do 1. třídy. K zápisu se
dostavilo celkem 58 dětí, z toho
33 dětí z Běchovic. Zákon povoluje
maximální počet dětí ve třídě 30, tu-
díž bude nutné otevřít 2 třídy. Před-
běžně sděluje, že budou otevřeny
2 třídy s počtem dětí 24, třídy budou
do celkového počtu 48 dětí doplně-
ny dětmi z jiných MČ podle předem
stanovených kritérií. S kapacitními
problémy se úzce váže potřeba fi-
nančních prostředků, které bude nut-
né urychleně použít na rozšíření ka-
pacity ZŠ, a to nejen s ohledem na ka-
pacitu tříd, ale i s ohledem na kapa-
citu školní družiny na počet 90 dětí.
Je bezpodmínečně nutné najít další
prostor na rozšíření školy. Starosta
zkonstatoval, že problém je nutné

urychleně řešit, je to ostatně i sou-
částí řešení problémů s úřadem
a s domem služeb. Snahou bude vy-
klidit budovu úřadu a postupně z této
budovy udělat 1. stupeň ZŠ. Před-
pokladem je získání šesti tříd pro ZŠ. 
• Pavel Urban se dotázal na mož-
nost odvozu sněhu, který už není
kam odklízet a zda je možné pro-
čištění hlavních chodníků zaměst-
nanci MČ v určitých částech, jako je
např. ulice Do Říčan mezi Běchovi-
cemi č. 1 a Běchovicemi č. 2. Sta-
rosta zdůraznil, že odvoz sněhu
možný je, ale je velmi náročný fi-
nančně   -  jednalo by se o statisíce
korun. Pokud napadne najednou
dalších 10–15 cm sněhu, bude po-
volán krizový štáb a bude vyhlášen
kalamitní stav. Další problém je tech-
nický, a to se zámkovou dlažbou, kte-
rá se nesmí solit, je-li však třeba vo-
lit mezi zákazem solení a zdravím ob-
čanů, bude sůl použita. Zaměst-
nanci ÚMČ mají pokyn tam, kde se
nedostanou s technikou, alespoň
proházet cestu ručně na šíři lopaty.
Dále starosta apeluje na občany,
kteří mají ať už na pozemcích, či
na zahradách převislé větve či ja-
kékoliv porosty, které zasahují do ko-
munikace, aby bezodkladně zajisti-
li jejich ořezání, neboť není možné se
s komunální technikou k těmto mís-
tům dostat, a pokud tak neučiní, bu-
dou přesahy odstraněny MČ.
• Na dotaz Pavla Urbana ohledně
parkování aut v obci v době, kdy je
všude mnoho sněhu, zda je možné
požádat Městskou policii o spolupráci
s tím, aby strážníci obcházeli tato vo-
zidla a zajistili, aby auta neparkovala

v ulicích. Pan starosta sdělil, že toto
by musela upravovat závazná vy-
hláška, bude snaha situaci řešit
s MHMP. K připomínce se podotkla
paní Balíková s tím, že již na Dolno-
počernické došlo k úrazu občana.
• Paní Balíková apelovala na mož-
nost zveřejňovat všechny body
do programu zasedání. Starosta vy-
světlil, že nové body jednání mohou
vzniknout právě až po vyvěšení pro-
gramu na úřední desku. Snahou MČ
je zásadní body uveřejňovat v pro-
gramu a zásadní body, které vznik-
nou po vyvěšení programu projed-
návat na příštím ZMČ.
• Miloš Jaroš byl požádán občany
bydlícími v ulici Horkého o řešení
parkování, protože problém stále
přetrvává. Starosta sdělil, že problém
je řešen, že toto musí připomínkovat
odbor dopravy, Policie ČR a městská
část musí mít dostatečné finanční
prostředky na nákup nových do-
pravních značek. 
• Na dotaz pana Hlávky, proč je
zamčený úřad před jednáním zastu-
pitelstva starosta odpověděl, že jed-
nání ZMČ začíná v 18 hod. 
• Pan Balík vznesl námitku k od-
povědi starosty na svůj dotaz
na 47. zasedání zastupitelstva, kdy
se v bodě „Různé“ dotazoval, zda již
je vyvěšen zápis z předchozího
zastupitelstva na úřední desce a sta-
rosta sdělil, že by již viset měl, a pan
Balík se domnívá, že nevisel. 

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 19.22 hod.

Termín následujícího řádného
zasedání zastupitelstva je stanoven
na 17. února 2010 v 18.00 hod.
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Vítání občánků Běchovic
Dne 17. dubna od 15:30 hod. proběhne tradiční vítání občánků. Opět se setkáme společně
s maminkami a jejich ratolestmi v budově Centra sociálních služeb Běchovice a umožníme
tak přítomným babičkám a dědečkům radovat se společně s námi z nových čerstvě naroze-
ných miminek. Pan starosta Ing. Ondřej Martan tentokrát přivítá děti – nové občánky Běchovic
- narozené v druhé polovině roku 2009, tzn. od 1. 7. až do 31. 12. 2009. Děti narozené v první
polovině roku 2010, pak společně přivítáme do života v druhém termínu a to někdy v polovině
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Česká firma se zaměřením na návrhy a vybavení administrativních
a konferenčních interiérů, hledá vhodné kandidáty na pozici
ASISTENT / ASISTENTKA obchodu
a VEDOUCÍ REALIZACÍ.

ASISTENT / ASISTENTKA
Náplň práce:
- administrativní podpora obchodního oddělení,

práce s MS Office (zejména Excel)
- kontakt s klienty, e-mailová a telefonická komunikace
Požadujeme:
- SŠ vzdělání
- základní znalost AJ
- výbornou znalost MS Office, zejména Excel
- dobré komunikační a organizační schopnosti
- min. 1 rok praxe v administrativě
- zkušenosti s telemarketingem
- samostatnost
- flexibilita
Nabízíme:
- dobré zázemí společnosti a moderní pracovní prostředí
- perspektivní práci v úzkém a mladém kolektivu
- kvartální prémie
- 20 – 25.000,-

VEDOUCÍ REALIZACÍ
Náplň práce:
Budete mít na starosti kompletní vyhotovení a vedení agendy
objednávek, poptávková řízení, plánování a organizaci realizací.
Komunikace s dodavateli, vedení realizačního týmu, občasná
výpomoc při realizacích (montážích).
Požadujeme:
- výborné organizační schopnosti
- zkušenosti z oboru výroby a realizací kancelářského nábytku

výhodou
- logické myšlení
- SŠ vzdělání
- znalost AJ
- výborná znalost MS Excel, MS Word
- výborné komunikační schopnosti
- manuální zručnost – zkušenosti s montážemi nábytku výhodou
- fyzická zdatnost
- samostatnost
- flexibilita
- ŘP skupiny B
Nabízíme:
- dobré zázemí společnosti a moderní pracovní prostředí
- perspektivní práci v úzkém a mladém kolektivu
- kvartální prémie
- 20 – 25.000,-Kč
- služební vůz
- mobilní telefon
Lokalita:
Praha 9 – Běchovice – Technologický park
Životopisy prosím zasílejte
na slezak@faceinterier.cz
nebo na fax: 281 930 420.
www.faceinterier.cz

jiû od

1 porce

� OOBBĚĚDD � VVEEČČEEŘŘEE

hotovky

od 59,-

� doprava + obal ZDARMA

� objednávejte z pohodlí domova přes internet  

www.vase-jidlo.cz
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Už je to tak. Na sklonku loňského
roku se podařilo ve spolupráci s povo-
dím Vltavy téměř nemožné. Úsek
koryta Rokytky mezi „třemi mosty“
a Počernickým rybníkem, který nebyl
déle než 20 let ze ¾ vůbec udržován,
byl pročištěn. Efekt byl okamžitý. Hla-
dina Rokytky klesla bezmála o 30 cm.
Nyní jednáme o úpravách koryta Ří-
čanského potoka, který významným
způsobem zanáší právě koryto Ro-
kytky. Říčanka by se měla zejména
zpomalit. 

Další jednání jsou vedena s povo-
dím Vltavy s cílem zajistit pravidelná
čištění potoků nejdéle v pětiletých cyk-
lech. 

Posledním připravovaným projek-
tem je rozsáhlý záměr na protipovod-
ňová opatření s cílem minimalizovat zá-
plavová území daná územním plánem
po velkých povodních v roce 2002.

Jiří Klůna
zástupce starosty

slovo občanům

Vyčištěná Rokytka

Na základě Vaší žádosti, ve smyslu
ustanovení § 24a odst. 5 zákona
č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat
proti týrání, v platném znění,
a vzhledem k tomu, že se opakují
podněty ze strany občanů, které
poukazují na nevhodné chovatel-
ské podmínky koní (Velšský pony
a Hucul) pana Stanislava Skočov-
ského, Vám MěVS v Praze podává
v souladu s ustanovením § 22 odst.
1 písm. f) zákona č. 246/1992 Sb.,
toto odborné vyjádření. 

VELŠSKÝ PONY
Původním domovem velšského po-

níka je drsná oblast Walesu ve Velké
Británii. Obzvlášť v horách jsou náročné
podmínky - kruté zimy, minimální ve-
getace. Tento kraj vychoval z velš-
ských poníků neobyčejně odolné a ne-
náročné koně schopné přežít i v tvrdých
podmínkách. Polodivoká stáda klisen
a jejich hříbat chráněná jednotlivými
hřebci se pohybovala v opuštěných kra-

jích, lezla po kopcích, běhala po ka-
menech a spala ve sporé trávě pod
stromy. Tento způsob existence utvářel
během staletí velmi tvrdá a odolná zví-
řata, schopná přežít.

V minulosti byli velšští poníci pou-
žíváni k mnoha účelům. Pracovali v do-
lech, soutěžili v lehké zápřeži, pomáhali
na farmách a sloužili i jako koně poš-
tovní. Také díky vrozené tvrdé konsti-
tuci získané po předcích, oplývá neo-
třesitelným zdravím. Jsou nesmírně
houževnatí a spolehlivými pomocníky
pro člověka v těch nejnáročnějších
přírodních podmínkách, tedy odolní
proti vnějším vlivům. V zimním období

naroste poníkům tak hustá srst, že je
dostatečně chrání proti mrazivému po-
časí. Kromě toho má srst ochrannou
vrstvu, která brání kůži před namoče-
ním v tom smyslu, že odolává dešti
i sněhu. Vzhledem k jejich geneticky
získané tvrdé konstituci lze jejich chov
za použití přístřešků, zejména v našich
klimatických podmínkách, považovat
za dostatečný a vhodný. 

HUCUL
Hucul pochází z drsného a nehos-

tinného kraje v Rumunských Karpatech,
jehož předkové žili ve velmi tvrdých pod-
mínkách horských luk a pastvin v na-

Odborné vyjádření MěVS
v Praze k chovu koní
pana Skočovského



Zveme všechny dosp lé na

v sobotu

27. b ezna 2010 od 20 hodin
v sále sokolovny v B chovicích I.

BOHATÁ TOMBOLA

K tanci i poslechu hraje: Polabanka Vstup: 50 K

Objednání vstupenek na ÚM B chovice nebo na tel.: 732 676 100 (606 453 151)

dmořských výškách nad 1200 m. Jejich
tělesná stavba je ovlivněna drsnou pří-
rodou. Jsou malí, ale nesmírně odolní
a houževnatí. Mají silně geneticky zalo-
žené instinkty a pudy z přírody, kde mu-
seli často čelit útokům vlčích smeček
a medvědům. Vyznačují se vytrvalostí, ne-
náročností, otužilostí a dlouhověkostí.
Jejich kopyta jsou pověstná svou ka-
mennou tvrdostí, takže se nemusí kovat.
Pro svoji neobyčejnou výkonnost, hou-
ževnatost a schopnost pohybovat se v ne-
schůdném terénu byli huculští koně v mi-
nulosti využíváni jako tažní koně a pro ar-
mádní účely, především v době 1. světo-
vé války. 

O huculech je známo, že náležejí
k nejhouževnatějším a nejnenáročněj-
ším na pastvu, krmení a ustájení. Je-
jich přírodní instinkty jsou zachovány
ve smyslu schopnosti postarat se samy
o sebe bez lidské pomoci (pastva). Je to
kůň, který odolává extrémnímu zatížení,
aniž by došlo k poškození jeho zdraví.
Tvrdou zimu dokážou přečkat pouze
o senu a slámě a schopni existovat
za mrazu, chladu, sněhu…, aniž by po-
třebovali stáj. Jejich tělesná teplota je
38°C a na zimu obrostou hustou, „med-
vědí“ srstí, která má tak velkou izolač-
ní schopnost, že zabrání dokonce tání
sněhu, který ji pokryje. Je to přírodní ko-
ník a venku může být celý rok, a to
i když, zvláště na horách, napadá ně-
kolik metrů sněhu. Není raritou, že
v těchto podmínkách přežívá bez ja-
kékoliv újmy i novorozené hříbě.

Tato zvířata dokážou žít pouze na past-
vě a stačí přístřešek, pod který se scho-
vávají jen při opravdových plískanicích. 

Chov výše uvedených zvířat se
uskutečňuje v souladu zejména
s ustanovením § 12 odst. 1 zákona č.
246/1992 Sb., na ochranu zvířat pro-
ti týrání v platném znění, kde se uvá-
dí, že chovatel je povinen zajistit
s ohledem na druh hospodářského
zvířete, stupeň jeho vývoje, adapta-
ci a domestikaci, životní podmínky
odpovídající fyziologickým a etolo-
gickým potřebám hospodářských
zvířat tak, aby jim nebylo působeno
utrpení a byla zajištěna jejich poho-
da v souladu se získanými zkuše-
nostmi a vědeckými poznatky a pro-
to MěVS v Praze nemá k tomuto cho-
vu žádné výhrady.

Doc. MVDr. Antonín Kozák, Ph.D.
ředitel MěVS

Je to už pět měsíců, kdy jsme se
přestěhovali do nové mateřské škol-
ky. Máme spoustu nových hraček,
pomůcek, sportovního vybavení
a hlavně mnoho kamarádů.

Školka je prostorná a účelně vyba-
vená. Třídy jsou rozděleny do čtyř od-
dělení a každé oddělení má svoji barvu
– červené - berušky, modré - studánka,
zelené - žabičky a žluté - motýlci. 

V naší školce se děti připravují
do školy formou hry, jednoduchých
úkolů, máme k dispozici velkou škálu
materiálu a didaktických pomůcek, tím
bych také chtěla poděkovat rodičům
za dary ve formě výtvarných materiá-
lů a hraček

Spolupracujeme s agenturou „Krouž-
ky“, jejich lektoři zde vyučují aerobik,
sportovní hry  a angličtinu pro nejmenší,
paní učitelka Lucka učí děti hrát na flét-
nu a paní učitelka Erika začne s dětmi
kroužek keramiky. Také jezdíme do sol-
né jeskyně na Blatov. 

Každý měsíc k nám jezdí divadélka
a varietní představení. Dětem se vy-
stoupení moc líbí, ať jsou to maňásci,
artisti nebo cvičení pejskové.

Taky se už nemůžeme dočkat, až bu-
deme smět na naši krásnou zahradu.
Teplé počasí už asi chybí nám všem.
Čeká nás spousta tematických vychá-
zek, výletů, hledání pokladu a dalších
aktivit, na které se moc těšíme.
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mateřská skola

Jak se máme v nové školce?

Zveme všechny d ti i dosp lé na tradi ní

v sobotu

27. b ezna 2010 od 14 hodin

v sále sokolovny v B chovicích I.
Program: sout že, vyhodnocení masek,

p edtan ení, roztleskáva ky V elky, TOMBOLA
Hraje: DJ Petr Vich
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Vážení čtenáři, 

dovolte, abych se s Vámi krátce po-
dělila o dění v naší organizaci. CSS
Běchovice jsem řídila do června 2009,
a poté jsem na 6 měsíců pomyslné žez-
lo předala svému zástupci. Pan Martin
Stromský se své role zhostil velice dob-
ře a s úspěchem, za což mu patří nejen
ode mě veliký dík. Od ledna 2010 jsem
již zpět v práci, a v plné síle se všichni
chystáme na aktivity roku letošního.

A jak jsme tedy fungovali v loňském
roce? Naše organizace provozuje domy
s pečovatelskou službou, poskytuje
sociální služby pro seniory a jejich ro-
diny, a realizuje aktivity pro seniory a šir-
ší veřejnost.

V roce 2009 u nás pracovalo 9 pe-
čovatelek, 1 vedoucí pečovatelek,
1 uklízečka/pradlenka a 2 zaměstnan-
ci ve vedení organizace (zástupce ře-
ditelky, ředitelka). Naši stěžejní činnost
tvoří poskytování sociálních služeb.
Pečovatelskou službu (pomoc s náku-

py, s úklidem, při hygieně, doprovod
k lékaři apod.) využívalo celkem 130
klientů v terénu (108 žen a 22 mužů),
z toho 28 klientů bydlících v domě s pe-
čovatelskou službou. Nově uzavře-
ných smluv bylo 10. Odlehčovací služ-
by Centra krátkodobé péče (pobyty
s celodenní pečovatelskou službou)
využilo celkem 43 klientů (33 žen a 10
mužů), kteří uzavřeli celkem 80 smluv
(pobyt jsme tedy poskytli 80x). Více než
70 % našich klientů má bydliště na úze-
mí hlavního města Prahy.

Pravidelně i v tomto roce fungovalo
pondělní cvičení se Soňou (trénink
paměti, procvičování motoriky), cel-
kem se uskutečnilo 50x. Čtvrteční ak-
tivity pod vedením pečovatelky Ivety
proběhly celkem 52x. Na programu
v letních měsících bylo oblíbené grilo-
vání, turnaj v petanque, poslech hud-
by. Při nepřízni počasí probíhalo v jí-
delně například čtení, hádanky, poví-
dání, výroba dekoračních předmětů, vti-
py, hry atd. Škála činností je opravdu

pestrá a odvíjí se samozřejmě od přá-
ní účastníků. Aktivity jsou přístupné také
všem seniorům z Běchovic. V květnu
2009 se uskutečnil již druhý ročník akce
Zemětřesení s bohatým programem
a hojnou účastí seniorů i dalších oby-
vatel Běchovic.

V průběhu roku pokračovala již tra-
diční spolupráce s Klubem důchodců
v čele s paní Zákostelskou. Společně
jsme i za účasti pana starosty Ing. Ond-
řeje Martana v květnu oslavili Den ma-
tek a v prosinci nadcházející nový rok.

Věřím, že rok 2010 přinese další no-
vinky a dobré zprávy, o kterých Vás bu-
deme průběžně informovat. Pokud
byste měli zájem o další informace
nebo některé naše služby, neváhejte
nás kontaktovat. Vždy se snažíme
maximálně vyjít vstříc a vyhovět po-
třebám žadatelů.

Těším se na setkání s Vámi.

Mgr. Melanie Zajacová
ředitelka

mobil: 775 203 100

lidé kolem nás

Ohlédnutí za rokem 2009 
v Centru sociálních služeb Běchovice

Schůzky Klubu důchodců v roce
2009 se pravidelně uskutečňovaly dva-
krát měsíčně. Konaly se vždy v jídelně
CSSB. Po celý rok průběžně probíha-
la velmi dobrá spolupráce mezi Cent-
rem sociálních služeb Běchovice a Klu-
bem důchodců. Paní ředitelka Centra
sociálních služeb Běchovice Mgr. Me-
lanie Zajacová se několikrát zúčastni-
la schůzek KD, aby jeho členy infor-

movala o tom, co se děje nebo připra-
vuje pro seniory v CSSB. Např. o akci
„Každý čtvrtek se něco děje“, a vyzvala
členy KD k tomu, že se mohou těchto
akcí zúčastnit (např. grilování apod.).

V letošním roce  oslavila významné
životní jubileum řada členů klubu. Ne-
jen jim, ale i dalším jubilantům, kteří
v příslušném měsíci slavili narozeniny,
vedení Klubu důchodců poblahopřálo

a předsedkyně KD paní Zákostelská
předala květiny nebo drobný dárek.

V roce 2009 se členové klubu sešli
na své první schůzce 13. ledna. Na pro-
gramu první schůzky bylo projednává-
ní námětů na program schůzek Klubu
důchodců. Zjišťoval se předběžný zá-
jem o účast na zájezdech po České re-
publice, vybírala se místa, kam by
bylo reálné vzhledem k zdravotnímu

Zpráva o činnosti Klubu důchodců 
v Praze 9-Běchovicích v roce 2009

Chtěla bych tímto popřát nám všem,
dětem i rodičům – ať se nám tady líbí
víc a víc a děti aby do školky chodily
s chutí a rády.

Termíny zápisu do mateřské školky:
24. 3. a 25. 3. 2010 vždy od 15.00
do 18.00 hodin.
Rodiče přinesou rodný list dítěte
a svůj občanský průkaz.

Motto: „ Úsměv, radost, šťastný smích,
snažíme se v našich dětech probudit.„

Za mateřskou školu Čtyřlístek - Radka Požárková

PARKETY A PLOVOUCÍ PODLAHY
prodej, pokládka, renovace

čištění koberců

Praha 9 - Újezd nad Lesy, Načešická 1492
tel./fax: 281 971 284, mobil: 603 523 210

e-mail: zidkova@tiscali.cz
www.agelena-parket.com

Agelena - Z. Zídková
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výlet

MAXOV, jak jináč než na sněhu

stavu členů klubu i dalších seniorů zá-
jezd organizovat. Zazněly návrhy např.
navštívit ZOO ve Dvoře Králové nebo
zámek Kačina, Mnichovo Hradiště, Li-
tomyšl a řada dalších námětů. Paní Zá-
kostelská přislíbila, že výbor KD zjistí
možnosti, porovná nabídky a členům
Klubu důchodců  předloží návrhy.

V průběhu roku připravil výbor KD
několik zajímavých akcí, např. zajistil
hudebně-zábavný pořad „Svět je
kabaret“. Kromě jiného zde zazněly
šansony a muzikálové písně čtyřicátých
a padesátých let minulého století. Pří-
tomní si samozřejmě s umělci z pořa-
du zazpívali.

Za přítomnosti starosty ÚMČ Praha
9-Běchovice Ing. Ondřeje Martana a ře-
ditelky CSSB Mgr. Melanie Zajacové se
konalo společné posezení seniorů
z Centra sociálních služeb i Klubu dů-
chodců. Při příležitosti oslavy Dne ma-
tek    předal starosta přítomným ženám
květiny, a poblahopřálo jim také vedení
CSSB i výbor Klubu důchodců. Dobrou
náladu vylepšovala hudební produkce
pánů Sladkého a Calpaše. Všichni pří-
tomní si za doprovodu hudby zazpívali.

V úvodu setkání na poslední schůz-
ce seniorů v roce 2009 starosta
Ing. O. Martan hovořil o tom, s jakými no-
vinkami se v naší městské části v dalším
období setkáme, o tom, co se připravu-
je nového, a které plánované akce jsou
už dokončeny. Uvedl, že již byla ukon-
čena stavba hlavní části centra Běcho-
vic (bytové domy), že byla dokončena vý-
stavba mateřské školy Čtyřlístek, kterou
bude navštěvovat 100 dětí. MŠ již byla
slavnostně otevřena začátkem října
2009. Cca deset procent dětí do ní
bude dojíždět z Újezdu nad Lesy.

Dále sdělil, že do práce v Centru so-
ciálních služeb Běchovice, se vrací
po skončení mateřské dovolené paní
ředitelka Mgr. Melanie Zajacová. V době
její nepřítomnosti fungovalo Centrum
pod vedením zástupce ředitelky Mar-
tina Stromského dobře.       

Zástupce starosty pan Jiří Klůna se-
niory informoval o dalších novinkách,
např., že po celé městské části bude
umístěn vyšší počet laviček, bude vy-
lepšeno dětské hřiště V Kuťatech. Za vi-
aduktem, pod areálem bývalých vý-
zkumných ústavů, byl vybudován a otev-
řen nový lesopark. Do roku 2010 by měl
být také v Běchovicích zřízen sběrný dvůr.

Velmi zajímavé také byly informace
na další akci Klubu důchodců, a to

V pátek 12. 2. jsme se jako vždy se-
šli před běchovickým úřadem, kam pro
nás přijely dokonce dva autobusy,
bylo nás tentokrát opravdu hodně. Na-
skákali jsme do autobusů, posadili se
a hurá na chatu. Cesta sice moc neu-
tíkala, ale pan řidič nám na cestu
pustil pohádku. Dojeli jsme skoro
za tmy. Nejprve jsme se ubytovali v po-
kojích, Marťas nás rozdělila do čtyř od-
dílů: Smetáci, Flek na svetru, Byskyti
a Čtyři z tanků, pes a zlobidla. Hlado-
ví jsme dostali výbornou večeři. Zahráli
jsme si pár her a únavou padli do po-
stýlek. Sobotní ráno bylo zahájeno
rozcvičkou vedenou Mařkou a Má-
ťou, občas se přidal i Milošek. Po vy-
datné snídani, ke které byl rohlík s na-
ším oblíbeným medovým máslem a ka-
kao, jsme se rozdělili na dvě party. Flek
na svetru a Čtyři z tanků, pes a zlobidla

se hned po snídani vydali na pro-
cházku a pořádně se zkoulovali. Sme-
táci a Byskyti zůstali na chatě a bo-
bovali. Dopoledne uteklo a byl tu oběd.
Po dobrém obídku následoval polední
klid (polední možná, s klidem už to bylo
horší, udržet tolik dětí v klidu, byl he-
roický výkon). Po poledňáku byla vy-
hlášena soutěž o nejlepší stavbu ze
sněhu. Všechny byly moc hezké, po-
stavili jsme sněžku, pyramidu a kro-
kodýla (krokodýl, viz foto). Bobovali
jsme a strašně se nám to líbilo, užili
jsme si spoustu legrace. Následovala
perfektní diskotéka (Piškotéka), vy-
zkoušeli jsme nové osvětlení a "dý-
movač", bylo to super, jako na opra-
vdové diskotéce. Po sladké večeři v po-
době lívanců jsme se uvelebili do kře-
sílek a Marťas nám vyprávěla straši-
delný příběh, který se jí opravdu stal.

pánů Staňka a Koutného ze slovenské
hadí farmy PETER MOTUS. Hovořili
o tom, které hady na farmě chovají.
Chřestýše brazilského mají největší
počet kusů, dále o tom,  jak se jed ha-
dům odebírá, i jakým způsobem je vy-
užíván do kosmetických přípravků –
např. krémů na pleť. Na závěr besedy
měli přítomní možnost vzít si propa-
gační materiály, nebo zakoupit někte-
rý z výrobků malé výstavky kosmetiky.

V červnu 2009 se uskutečnil zájezd

do ZOO na Safari ve Dvoře Králové.
Zúčastnilo se ho celkem 40 seniorů
z Klubu důchodců, z Centra sociálních
služeb Běchovice i z Běchovic. Všichni
byli spokojeni jak s organizací celého zá-
jezdu, tak s řidičem, který je dopravoval.

Výbor Klubu důchodců v Běchovi-
cích se bude i nadále snažit  připravo-
vat pro své členy i další seniory zají-
mavé akce.

Slávka  Zákostelská
předsedkyně Klubu



Následovala bojovka, kterou pro nás
připravili velcí kluci. A abychom se
nebáli, chodili jsme po dvou a malí
s prákošema. Po zhasnuté chatě nás
čekali různé nástrahy v podobě obě-
šence a různých zvuků. Na konci
však byla sladká odměna. Po bojov-
ce jsme rychle hupsli do postýlek.
Ráno jsme nezačali rozcvičkou, ale
malováním omalovánek. Následova-
la vánočka s kakaem – to byla dob-
rota. Po snídani začaly veliké soutě-
že: hrála se obří židlovaná, přeska-
kování a podlézání tyče, samozřejmě,
že za odměny pro vítěze. Moc jsme
se bavili a strašně nám to uteklo,
a my se museli pomalu začít balit.
Po obídku jsme ještě udělali spo-
lečné foto a vydali se na menší pro-
cházku. Když jsme se vrátili z pro-
cházky, už na nás čekaly autobusy.
Naskákali jsme do nich a rozjeli se

domů. Cesta utekla až moc rychle,
někteří usnuli vyčerpáním.

Už se všichni moc těšíme na další
výlet – 23. dubna – tentokrát už snad
budeme mít sluníčko. 

Také chceme poděkovat paní
Milušce z obchodu s potravinami,
která nám dala sponzorsky penízky
(500 Kč), abychom mohli dětem kou-
pit sladkosti. Moc děkujeme!!!

Dýdý a Milošek
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sport

Zimní sezona se chýlí ke konci a SC
Běchovice nabízí zájemcům prostory
sportovní haly k těmto sportovním akti-
vitám – florbal, futsal, košíková,
odbíjená, stolní tenis (dva stoly), bad-
minton (dva kurty), tenis. Dále pro
hromadná cvičení, firmy a organizace. 
Dovolujeme si Vás pozvat na sobotu
27. března, kdy se uskuteční maškarní
bál pro děti a večer taneční zábava. Po-
drobnosti o těchto chystaných akcích
naleznete na webových stránkách SC
Běchovice, MÚ Běchovice nebo přímo
na recepci sportovní haly. 

V sobotu 20. února proběhlo po-
slední kolo Zimní ligy starších
a mladších přípravek 2009/2010. Podle
ohlasu hráčů, trenérů a návštěvníků této
rozsáhlé a organizačně náročné akce
se vše podařilo námi zajistit ke spoko-
jenosti všech zúčastněných. Těší nás
Vaše spokojenost a pro nás to znamená
jediné. Aby příští ročník byl ještě kvalit-

nější ze stránky organizace a servisu,
který chceme Vám všem poskytnout
tak, abyste se u nás dobře cítili a rádi se
k nám vraceli!

SC Běchovice se stále snaží aktivně
podílet na kvalitní práci v mládežnické
kopané nejen v Běchovicích, ale
i v celém východním regionu Prahy
a blízkém mimopražském okolí. Hlavní
aktivitu přenáší na soutěž hráčů 4 až 6
let MINI Star. Dne 1. února  byl
zveřejněn na stránkách Pražského fot-
balového svazu rozhovor redaktora
PFS se zakladatelem soutěže Milanem
Štěpánem. Rovněž tak byl poskytnut
zakladatelem soutěže článek do regio-
nálního periodika Náš region. Snahou je
tuto soutěž rozšířit na další okresy a na-
bídnout tak možnost přehledného
a jednoduchého systému fotbalových
aktivit této věkové kategorie pro další
fotbalové kluby. Chceme, aby si tato
soutěž s naší pomocí vydobyla solidní
a respektovanou pozici v českém fot-
bale. Veškeré informace naleznete
na webových stránkách SC Běchovice
nebo přímo u zakladatele soutěže.

Dnes bych hovořil o věčném,
vděčném a populárním tématu, a to o
penězích. Aby mohla fungovat firma,
podnik, organizace, sdružení či jedi-
nec, je potřeba peněz. To jest papírků
a kovových placiček, za které dnes
dostanete kromě zdraví snad
všechno (samozřejmě, že záleží na
tom, kolik jich máte). Peníze se dají
rozházet otevřeným oknem za do-
slova hlouposti a zbytečnosti, a také
jen aby udělaly radost jednotlivci,
nebo je lze také investovat do pří-
nosného projektu. Naše organizace
je zastoupena takřka stem registro-
vaných a ještě neregistrovaných
(vzhledem k věku) sportovců. Hra-
jeme mistrovské soutěže PFS,
účastníme se velké řady turnajů a za-
jíždíme k přátelským zápasům i mimo
rámec Prahy. Snažíme se malé fot-
balisty vést ke kolektivní a týmové
práci tak, aby si uvědomili a pochopili,
že jako celek mohou dosáhnout lep-
ších výsledků. Myslím si, že toto vše
není zbytečné a tyto návyky získané
při sportu naši kluci a holky automa-
ticky uplatní i v běžném životě. Prostě

Oddílové 
okénko 

Městská část Praha -

Běchovice připravuje 

na den 

30. dubna

PÁLENÍ 

ČARODĚJNIC
Podrobné informace 

naleznete před konáním

akce na webu MČ 

a ve vývěskách.

Jste srdečně zváni.



ŠKOLIČKA
V pondělí 18. 1. a 25. 1. se naše muž-
stvo utkalo ve dvou přátelských
utkáních s mužstvy Čechie Dubeč 2003
a 2004. První zápas vyzněl výsledkově
lépe pro hosty z Dubče, kteří nám toho
příliš nedovolili. Přesto jsme dokázali
silnému soupeři vstřelit gól Tomáškem
Kučerou. Druhý zápas se stejně sta-
rými kluky jsme zvládli na jedničku.
Vítězství 4:0 zahřeje, ale hezčí je zjiš-
tění, že se naši snažili opravdu hrát
fotbal. Přihrávali si, obehrávali soupeře
kličkami a stříleli na branku! Je zde vidět
velký pokrok a dobře odvedená práce
Romana a Katky.
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budou k sobě přátelštější, zmizí ši-
kana a závist, nebude poškozován
obecní majetek a naše obec bude
celkově v utěšeném stavu. Hezky se
to píše a možná i čte, ale bez korunek
těžko realizuje. Prostředky získáváme
díky příspěvkům, které oproti jiným
fotbalovým klubům jsou skoro sym-
bolické, velkou měrou nám pomáhá
předseda oddílu Petr Požárek a obec
prostřednictvím grantů. I přes tuto ne-
malou pomoc bychom potřebovali
ještě něco navíc. Musíme potenciál-
ním zájemcům o fotbal nabídnout
takové podmínky a kvalitní práci,
které je zvednou od počítačů či
přesvědčí před dnes daleko atraktiv-
nějšími sporty. Nezapomínejme, že
fotbal je naším národním sportem
s bohatou historií, a naší povinností je
navázat na dílo Pláničky, Bicana,
Nejedlého, Masopusta, Viktora
a mnoha dalších, kteří nám udělali
ve světě fotbalu dobré jméno. Základ
je podle mě v dnes těžké fotbalové
době právě v mládežnických katego-
riích. Snažíme se rovněž ze všech sil
reprezentovat naši obec na sportov-
ních akcích. Neklademe hlavní důraz
na  výsledky, ale na týmového ducha,
vystupování a organizovanost, což si
myslím je naše silná stránka. Myslíte
si, že by se našla v okolí firma, spo-
lečnost, která by nás mohla také
finančně podpořit, abychom mohli
v této práci dále pokračovat a rozvíjet ji?

Milan Štěpán

Výsledky 
Mladých Sršňů

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Zimní liga 2009/2010 SC Běchovice

Běchovičtí sršni – SK Zbraslav             0 :10
Běchovičtí sršni – Sokol Vyšehořovice 1 : 6
Běchovičtí sršni – Sokol Košťany          0 : 3 kont.
Běchovičtí sršni – FC Inferno Praha      1 : 17
Běchovičtí sršni – AFK Spartak Kbely   1 : 5
Běchovičtí sršni – Sokol Kounice           0 : 3 kont.
Běchovičtí sršni – SK Český Brod  2 : 7
6. 2. Halový turnaj AFK Union Žižkov 10. místo

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
Zimní liga 2009/2010 SC Běchovice

Běchovičtí sršni – FSC Libuš 0 : 13
Běchovičtí sršni – FK Újezd n. L. B 0 : 11
Běchovičtí sršni – SK Zbraslav 0 : 15
Běchovičtí sršni – SK Aritma Praha 0 : 14
Běchovičtí sršni – SK Dolní Chabry 2 : 13
Běchovičtí sršni – SK Slavia Praha   1 : 18
Běchovičtí sršni – FK Brandýs-Boleslav 4 : 8
Běchovičtí sršni – Čechie Dubeč 3 : 10
6. 2. Halový turnaj AFK Union Žižkov 5. místo



Většina z nás jistě zná olympiádu,
klání sportovců těch nejlepších z nej-
lepších, mající kořeny v antickém
Řecku. Také už jste jistě slyšeli o pa-
ralympiádě, sportovním klání, při
kterém o medaile soutěží lidé s fy-
zickým handicapem.

Ale co je to Speciální olympiáda?
Je to velký příběh o lidskosti a umění
pomáhat – Special Olympics je celo-
světové mezinárodní společenství,
které organizuje sportovní kluby, sou-
těže a zápasy pro lidi s mentálním
handicapem.

Své kořeny má v USA, kde v roce
1968 Eunice Kennedyová – Shriverová,
sestra prezidenta Johna F. Kennedyho,
uspořádala první sportovní setkání dětí
s mentálním postižením a uvedla tak
v život myšlenku sportování jako pro-
středku rozvoje osobnosti a integrace
lidí s mentálním postižením. Od té doby
se Speciální olympiáda postupně roz-
šířila téměř do celého světa. Od roku
1990 působí Hnutí speciálních olym-
piád také v České republice (ČHSO).

ČHSO každoročně v měsíci lednu
pořádá celonárodní setkání mentálně
postižených sportovců ze sportovních
klubů ČR v Horní Malé Úpě. Zde spor-
tovci soutěží v lyžařských disciplínách –
běžeckých i sjezdových. Lidé s mentál-
ním postižením prostřednictvím sportu
zlepšují své schopnosti, rozvíjejí těles-
nou zdatnost, získávají možnost ukázat
odvahu a prožít radost a přátelství.

Již několikrát se zimního klání men-
tálně postižených sportovců zúčastnili

i klienti Dětského Centra Paprsek
v Hloubětíně. Vznikl zde sportovní klub
Paprsek, kde členové pravidelně trénují
a zúčastňují se sportovních klání, které
pro ně pořádají i spřátelené kluby.
SK Paprsek zase pořádá na oplátku
různé soutěže pro ně. Letos to byly před-
vánoční plavecké závody v Čelákovicích.
V září jsme měli možnost vidět členy
klubu Paprsek na Běchovické stovce. 

Letošní  jubilejní 20. Zimní olympiády
se SK Paprsek zúčastnil v počtu sedmi
sportovců. Startovali v běžeckých dis-

ciplínách a měli i jednoho zástupce
ve sjezdu. Získali 1 x stříbro v běhu
na 100 m, bronzovou medaili na 50m
a zlato ve sjezdu a obřím slalomu
s předjezdcem. Patří jim velké uznání
a obdiv za odvahu a vytrvalost a velký
dík  jejich trenérům a  doprovodu. 

Tímto děkujeme všem příznivcům
a dárcům. 

Pokud se chcete připojit, volejte,
prosím, 732 846 789. 

Napsala Hanka Kratochvílová

18 � ŽIVOT BĚCHOVIC 3-4/2010

sport

Speciální olympiáda a SK Paprsek



Krásná knihovna, 
plná krásných knih 
je jistě obrázkem 

a ozdobou každé obce. 
K čemu by ale byla, kdyby v ní
nebyli čtenáři. Proto letošní
březen není jen měsícem
knihy a internetu, ale hlavně
měsícem čtenářů. 

Svaz knihovníků 
a informačních pracovníků

vyhlašuje 

BŘEZEN 
MĚSÍC ČTENÁŘŮ.
Naše knihovna se připojuje 

k tomuto projektu.
Santolíková, knihovnice

Podrobnější statistika za rok
2009 ve srovnání s lety minulými
je na našich webových stránkách,
proto vás seznamuji jen s něko-
lika základními údaji o knihovně
v číslech.

Knihovna měla 9534 knih ve volném
výběru a 441 časopisů. K tomuto dni
bylo registrováno 350 čtenářů, z toho
86 dětí do 15 let. V tomto roce bylo za-
znamenáno7798 výpůjček knih, 732
výpůjček časopisů a 2629 prolongací
výpůjček. Fyzických návštěv v kni-
hovně bylo 2614 a virtuálních 3571.
Webové stránky navštívilo 1660
zájemců.

Věra Santolíková, knihovnice
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Ohlédnutí za rokem 2009 v několika 
fotografiích:

Ohlédnutí za rokem 2009 
ve statistických údajích:
K 31. 12. 2009

Noc s Andersenem - 3. a 4. dubna 2009

Učíme se abecedu - květen– 3.tř

Pasování prvňáčků na čtenáře -18.6. 2009

Výstava Ondřej Sekora očima dětí -
Týden knihoven-říjen

Vyhodnocení literární soutěže do 15 let
ke Dni pro dětskou knihu – 30. 11. 2009

Místní knihovna v Běchovicích
úterý 9-12, 15-18 a čtvrtek 12-18
www.praha-bechovice.cz/knihovna
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Jeden svět patří mezi nejvýznam-
nější festivaly dokumentárních filmů
zaměřených na problematiku lidských
práv. Je pořádán humanitární organi-
zací Člověk v tísni, a přispívá k infor-
movanosti o aktuálních zahraničně-
politických a společenských téma-
tech a k jejich hlubšímu porozumění.

Letos se koná již 12. ročník, a pro-
mítání se tentokrát nebudou omezovat
pouze na kinosály v pražském centru.
Rozhodli jsme se totiž využít vhodných
a příjemných prostor v několika dal-

ších částech Prahy. Vyjdeme tak vstříc
návštěvníkům, pro které je cesta
do centra časově náročná.    

Festival v Klánovicích se bude
konat od 15. do 17. března v KC Be-
seda. Vstupné bude činit 60 Kč pro
dospělé, pro studenty 40 Kč. 

Promítány budou dokumenty
z rozličných oblastí: hospodářské
a ekologické dopady globalizace,
společensko-politické poměry v ze-
mích s totalitním režimem, vzrůstají-
cí pravicový extremismus, přijímání
západních trendů muslimským ná-
boženstvím, nebo integrace handi-
capovaných občanů do společnosti.
Cílem našeho pestrého programu je,
aby si v něm každý mohl najít to své.
Po zhlédnutí filmů nabízíme mož-
nost zúčastnit se diskuze s našimi
hosty a odborníky na dané téma. 

PROGRAM
Po 15. 3. 2010 18.00 Nevítaní 
ČR, 2008, 95 min., Tomáš Škrdlant 
Dokument sledující 20 let života handi-
capovaných od zavržení jejich rodinami,
přes vyrůstání v Jedličkově ústavu,
kde byli na příkaz tehdejšího komu-
nistického režimu izolováni od „nor-
málních“ lidí, až po pokusy začlenit se
po pádu režimu do společnosti.  
20.30 Vysněný odpad 
(Garbage dreams, USA, 2009, 78 min.,
Mai Iskander)
Snímek o káhirské čtvrti Mokkatan, nej-
větší „osadě odpadků“ na světě, a o ná-
sledcích globalizace, která vyměnila
efektivní recyklační systém tamějších
obyvatel za moderní, méně výkonnou
techniku zahraničních firem.  
Út 16. 3. 2010 17.00 
Afghánská superstar (Afghan Star,
VB, 2008, 88 min., Havana Marking)

Zprostředkovaný průběh populární
pěvecké soutěže na Blízkém východě.
Zábavné momenty se tu střídají s děsi-
vými momenty, vyvolanými společensky
neúnosným zpěvem a tancem žen
na veřejnosti.
19.00 Hlad
(Hunger, SRN, 2009, 90 min., 
Marcus Vetter, Karin Steinberger)
Dokument o světě 21. století: o šokují-
cích rozdílech mezi životem v Severní
a Střední Americe, spojitosti mezi od-
lesňováním Amazonského pralesa
a smrtelnými klimatickými změnami
v subsaharské Africe, nebo o zadlu-
žování v závislosti na upřednostňová-
ní geneticky modifikovaných plodin. 
21.30 Nenávist v krvi 
(Heated Blood, Srbsko, 2008, 51 min.,
Marko Mamuzic)
Intenzivně sílící pravicový extremismus
v Srbsku, a sledování jeho příčin a násled-
ků. To jsou ústřední témata snímku upo-
zorňující na vážný společenský problém.
St 17. 3. 2010 18.00 Zprostředkovatel
zajetí Ajmala Naqshbandiho
(Fixer: The Taking of Ajmal Naqshbandi, 
USA, 2009, 84 min., Ian Olds)
Příběh demonstrující náročnost válečné
žurnalistiky prostřednictvím osudu zpra-
vodaje Ajmala Naqshbandiho, který
byl zajat a vzápětí popraven afgha-
nistánským Talibánem. 
20.30 Kimjongílie
(Korea, 2009, 75 min., NC Heiken)
Svědectví uprchlých vězňů z korejských
koncentračních táborů o situaci v zemi:
hladomoru, nucené prostituci či závislosti
tamějších ekonomik na práci vězňů; kon-
trastující s propagandistickými médii po-
silujícími kult Kim Čong-Ila.
Více informací o festivalu a filmech na-
leznete na www.jedensvet.cz/2010/

Barbora Biňovcová

Jeden svět za rohem
Letos si filmový festival nemusíte nechat ujít! Kromě centra totiž proběhne také v Klánovicích.

Klub dětských knihoven SKIP
(KDK SKIP ČR) 

a Svaz knihovníků a informačních
pracovníků

Pozvánka na

Noc 
s Andersenem

2010

Desátá jubilejní 
Noc s Andersenem 

proběhne 

26. – 27. března
Přidáte se také? 

Připojuje se 
i naše knihovna.

Věra Santolíková, knihovnice

Obr. Jiřího Fixla 
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Má cesta k dobrovolnictví
Pár měsíců po narození syna Michala jsem si začala uvě-

domovat, že bych ráda využila svůj zbývající volný čas k ně-
jaké smysluplné činnosti. A protože mám moc ráda děti, na-
padlo mne spojit příjemné s užitečným a začala jsem tedy
zjišťovat, kde bych mohla být užitečná, a kde by současně
i Michálek našel zábavu.

Po krátkém hledání na internetu mi padlo do oka neda-
leko působící Rodičovské centrum Koloběžka v Běchovicích.
Shodou okolností na svých stránkách inzerovali výzvu: Chce-
te se stát naším dobrovolníkem? A to bylo přesně to, co jsem
hledala. Spojila jsem se proto s vedoucí RC Koloběžka Ro-
manou Voženílkovou a krátce poté jsem se vydala tento klub
osobně navštívit. Byla jsem velice mile překvapena vlídným

přijetím od všech návštěvníků, a také krásnou rodinnou at-
mosférou tohoto centra. Hned první den se v Koloběžce mně
i Michálkovi moc líbilo a to rozhodlo. Stala jsem se tedy dob-
rovolnicí RC Koloběžka.

Od té doby uplynul již více než rok, a já stále pravidelně
jeden den v týdnu docházím do RC Koloběžka. Michálek si
zde pohraje v dětském kolektivu a já se společně s Roma-
nou starám, aby u nás bylo maminkám, tatínkům i jejich dě-
tem dobře. Mimo to pomáhám při organizaci různých akcí,
seminářů a kurzů, které RC Koloběžka pro své návštěvní-
ky pořádá.

Největší odměnou mi je okamžik, kdy se maminky při
odchodu ptají svých dětí: „Přijdeme si zase příště pohrát?“.
A ony nadšeně kývou hlavičkou: „Ano, ano, tady je to prima!“.
A to je to pravé pohlazení. 

Dagmar Poděbradská
dobrovolnice RC Koloběžka

Program klubů Autobus a Terénního programu
Přijďte si popovídat, poradit nebo se jen tak bavit.

PROGRAM NA BŘEZEN A DUBEN
WORKSHOP AKROBACIE
v Běchovické tělocvičně
7. 3. Neděle 15.00–18.00 – zváni jsou
všichni od 6 do 21 let. Vstup zdarma.
24. 3., 31. 3., 14. 4. a 21. 4. 
16.30–18.00 – TĚLOCVIČNA
Přijďte si zadarmo zadovádět do těloc-
vičny. Na programu jsou míčové hry,
trampolína, závody, žonglování, akro-
bacie a další zábavička. Vyrážíme vždy
v 16.00 z klubu pro dospívající Autobus.

HASIČSKÉ CVIČENÍ 
pro děti a dospívající
Během dubna proběhne ve spolupráci
hasičů cvičení spojené s předvedením
techniky a zásahových obleků. Děti si
budou moci vyzkoušet stříkat z hadic
a možná přijede i plošina. Akce se
bude konat v Běchovicích.

Bližší informace naleznete na
www.nzdmautobus.net

KLUB PRO DĚTI 
6 – 15 let
Po, st  13.00–16.00
Čt 14.00–17.00

KLUB PRO DOSPÍVAJÍCÍ 
6. třída – 21 let:
Po, út, st 16.00–19.30
TERÉNNÍ PROGRAM
PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Čt 15.00–17.00
Terénní pracovníci chodí v Bě-
chovicích a Újezdě nad Lesy

Foto archiv RC Koloběžka

Foto archiv RC Koloběžka: Hudební škola Yamaha

neposeda

Pořádáme kurzy STREETDANCE pro děti i dospělé. 
Tréninky probíhají od února vždy ve čtvrtek a pátek v klubu Autobus
v Běchovicích. Přihlášky stále přijímáme na tel. č.: +420 733 685 911
nebo na vzdelavani@neposeda.org.
Více informací najdete na http://www.neposeda.org/vpp/streetdance.php
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Program RC Koloběžka 
na březen a duben 2010

„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

NOVINKA – Klubík KOLEČKO od února (úterý 9.00–12.00 hodin) 
příprava na mateřskou školku, pro děti od 2 let bez rodičů. Cena: 400 Kč. 
Permanentka na 5 vstupů: 1800 Kč k vybrání do 2 měsíců). Počet dětí je omezen
a je nutné se předem přihlásit.

Klub pro rodiče s dětmi (středa 10–12 hodin)
Pravidelné středeční setkávání se s dětmi a rodiči. Hrajeme si, zpíváme si, kres-
líme si a je nám spolu dobře. Zveme Vás, přijďte si také pohrát a popovídat.

Hudební škola YAMAHA Class (čtvrtek) - pod vedením lektorky Dagmar Behenské.
*9.00 ROBÁTKA / 4–18 m.  *10.00 KRŮČKY / 18 m.–3 r.  *11.00 KRŮČKY / 3–4 r.

Výtvarné dílny pro nejmenší (pátek) - pod vedením lektorky Andrey Janotové.
MALOVÁNKY - ml. děti s rodiči (do 3,5 let) od 10–11 hodin

BABY SIGNS – semináře znakové řeči pro rodiče 
Pondělí 22. března od 10.00–12.00 hodin.
Kurz vede lektorka Míša Ehrenbergerová.

V rámci zajímavých besed se zajímavými lidmi  PŘIPRAVUJEME kurz  
ZDrSEM STANDARD, 42hodinový kurz, ve kterém se naučíte poskytovat první
pomoc. Jeho úspěšní absolventi získávají akreditaci Ministerstva školství ČR
„Zdravotník zotavovacích akcí pro mládež a dorost“(dříve Zdravotník ČSČK). 
Termín:  pá 9. 4.–ne 11. 4. a pá 16. 4.–ne 18. 4. 2010. Cena kurzu je 4 000 Kč.
(Přihlášky a zálohu 3 000 Kč vybíráme do 15. března 2010.)

V sobotu 20. března od 15.00 hodin se koná VELIKONOČNÍ VÝTVARNÁ
DÍLNA pro všechny rodiny, děti i rodiče. Přijďte si vyrobit velikonoční vý-
zdobu – malování na vajíčka, dřevo a skol, výroba větrníků, sázení trávy,
obrázky či prostírání z ubrouskové techniky aj. Těšíme se na Vás.

Poradenský servis
PORSE
pomohl v loňském
roce více než 100
lidem 

PORSE je poradenský servis, kte-
rý pomáhá radou, praktickou pomocí
a podporou obyvatelům z Běchovic,
Újezda nad Lesy, Klánovic, Kolodějí
a blízkých obcí Prahy-východ. Tuto
registrovanou sociální službu po-
skytují konzultantky občanského
sdružení Neposeda už od roku
2007. 

Do naší poradny v běchovické zá-
kladní škole a ve zdravotním stře-
disku v Újezdě přišlo v loňském roce
106 lidí, některým z nich jsme po-
radili prostřednictvím e-mailu nebo
telefonu.

Oblast pomoci a podpory byla ši-
roká: mezilidské a rodinné vztahy,
hledání zaměstnání, bytové otázky,
pomoc při jednání s úřady, ochrana
spotřebitelů, právní otázky atd. 
Některým klientům jsme odpověděli
stručný dotaz, s jinými jsme se ně-
kolikrát sešli a pracovali na vyřeše-
ní tíživé situace déle. Téměř jedna
třetina klientů využila možnost ano-
nymity. 
Služby poradenského servisu Vám
nabízíme i v letošním roce. 
Najdete nás: 
v PONDĚLÍ od 14.00 do 17.00 hodin
na adrese
Mýtní 73, Praha-Běchovice
(ZŠ  Běchovice), tel. č.: 739 491 633

e-mail: porse@neposeda.org 
ve STŘEDU od 11.00 do 15.00 hodin
na adrese Živonínská 1630, Praha-
Újezd nad Lesy, tel. č.: 733 765 615

e-mail: porse@neposeda.org
Je možno si i domluvit setkání
v individuální dobu a to na tel. č.:
739 491 633. 
Poradenský servis je dočasně ome-
zen, jelikož jsme zatím neobdrželi fi-
nanční dotace na rok 2010. Z toho-
to důvodu jsou zrušeny úterní pora-
denské hodiny v Běchovicích.

www.neposeda.org, 
Českobrodská 1,  Běchovice

DOUČOVÁNÍ  ŽÁKŮ ZŠ
V průběhu celého školního roku nabízíme individuální doučování žáků ZŠ
(po dohodě i SŠ) z matematiky, českého jazyka, angličtiny, případně i dalších
předmětů. Naši lektoři pomohou Vašim dětem s přípravou na přijímací zkoušky,
děti si prohloubí a upevní znalosti získané ve škole. Výuka probíhá v budově ZŠ
a MŠ Běchovice. Cena lekce: 200 Kč.
V případě zájmu nás kontaktujte na tel. č.: +420 733 685 911 nebo na vzde-
lavani@neposeda.org

Veškeré dotazy a informace Vám zodpovíme na tel. č. 733 182 520 
či e-mail: kolobezka@neposeda.org, kolobezka.dasa@email.cz nebo je najdete
na www.neposeda.org/kolobezka

PODĚKOVÁNÍ
Občanské sdružení Neposeda dě-
kuje všem sponzorům, kteří je
v roce 2009 podpořili.
Finanční podpora:
Petr Car a. s., Starkon, a. s.
ACI - Auto Components International, s. r. o.
Esprit s. r. o.
STROJSERVIS Praha, s. r. o.
Trilobit Real s. r. o.
Hobst, Elsy, s. r. o.
Pneuservis Buřič
Autodoprava Milan Petružálek
MUDr. Eva Burianová
IPEX (sdružení Hájek & Sedláček).

Materiální podpora:
Computer Press a. s.
Betis, s. r. o.
Globus k. s.
Kovové profily, s. r. o.
Mladá fronta, 
My Key, s. r. o.
Office centrum, s. r. o.
Vokoun Pokorný, s. r. o.
Zahradnictví Kočí
Portál, s. r. o.
RAUCH Praha spol. s r. o.
Autodoprava Jaroslav Brtek
Jan Králík.
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KOVÁČ VOJTĚCH
Provádíme zámečnické

a svářečské 
práce všeho druhu
Tel: 774 095 209

CHCETE ZNÁT PŘESNOU CENU?
Zašlete rozměry skel e-mailem 
nebo SMSkou, tentýž den obdržíte 
cenovou nabídku.

Dlouholetá praxe–18 let na trhu!
Kvalitní a odborná montáž 
přímo od výrobce! 
Dodání od 3 do 7 dnů! 
Záruka 36 měsíců!

Tel.: 777 208 491 
E-mail: info@har.cz
www.har.cz

ŽALUZIE 
SÍTĚ PROTI HMYZU

Po předložení tohoto inzerátu SLEVA 10 % z celkové ceny.

1. Taneční kurz pouze pro ženy (single ladies dancing)
Neděle od 21. 3. od 19.15–20.15 hod.
Pondělí od 29. 3. od 19.00–20.00 hod.

2. Klasické taneční kurzy pro velmi mírně pokročilé
od 29. 3. 2010 od 20.15 hod. a 30. 3. od 20.00 hod.

• Pravidelnou „TANČÍRNU“
Každou neděli od 17.00–19.00 hod. 
(od 11. 4.–27. 6.)

• Taneční přípravku pro děti od 7 let
od úterý 23. 3. 2010 od 14.30–15.30 hod.

• Taneční přípravku pro děti od 9 let
od úterý 23. 3. 2010 od 15.45–16.45 hod.

• Plesy tanečních kurzů 27. 3. 2010 a 14. 5. 2010 
od 19.30 hod.
(Bohatá tombola, ukázky latinsko-amerických  i standardních  tanců v podání
špičkových tanečníků, k tanci a poslechu hraje kapela složená z profesionálních
muzikantů.) Cena 200 Kč/osoba

Studenti, učitelé a důchodci sleva 10 % (nevztahuje se na plesy)

Style
Taneční a pohybové studio

TANEČNÍ A POHYBOVÉ 

STUDIO POŘÁDÁ V SÁLE 

LEVEL RESTAURANT, 

CAFÉ & BAR V SEZÓNĚ 2010

KONTAKT: HELENA WOJDYLOVÁ, TEL.: 603 493 667,
E-mail: TANECNI-UJEZD@SEZNAM.CZ

Vinárna “U Sittů”
Úvozová 255

Praha 9-Koloděje

Tel.: 281 972 036

ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY

od 1. 3. 2010
BUDEME OTVÍRAT JIŽ OD 1100 h,

A TO I V PRACOVNÍ DNY. OD TOHOTO

DATA TAKÉ ROZŠIŘUJEME NABÍDKU:

HOTOVÁ JÍDLA
NABÍDKU NAJDETE VŽDY NA JEDEN

TÝDEN DOPŘEDU NA INTERNETOVÝCH

STRÁNKÁCH:

www.vinarnausittu.cz

ÚČETNICTVÍ 
DANĚ, MZDY

PRO MALÉ ORGANIZACE
A ŽIVNOSTNÍKY

tel: 606 578 288
e-mail: uspo@email.cz
kancelář: Semonická 2174, 

P-9 H. Počernice, Hana Matoušková



ŽIVOT BĚCHOVIC 3-4/2010 � 25





<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /All
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Warning
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /ColorConversionStrategy /LeaveColorUnchanged
  /DoThumbnails true
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /SyntheticBoldness 1.00
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments false
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /DownsampleColorImages false
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 600
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /DownsampleGrayImages false
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 600
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /DownsampleMonoImages false
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (None)
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName (http://www.color.org)
  /PDFXTrapped /Unknown

  /Description <<
    /FRA <>
    /ENU (Use these settings to create PDF documents with higher image resolution for improved printing quality. The PDF documents can be opened with Acrobat and Reader 5.0 and later.)
    /JPN <FEFF3053306e8a2d5b9a306f30019ad889e350cf5ea6753b50cf3092542b308000200050004400460020658766f830924f5c62103059308b3068304d306b4f7f75283057307e30593002537052376642306e753b8cea3092670059279650306b4fdd306430533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103057305f00200050004400460020658766f8306f0020004100630072006f0062006100740020304a30883073002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d30678868793a3067304d307e30593002>
    /DEU <>
    /PTB <>
    /DAN <>
    /NLD <>
    /ESP <>
    /SUO <>
    /ITA <>
    /NOR <>
    /SVE <>






    /HEB (Use these settings to create PDF documents with higher image resolution for improved printing quality. The PDF documents can be opened with Acrobat and Reader 5.0 and later.)
    /CZE <>
  >>
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


